
Zarándoklat a családokért

A hagyomány szerint Mátraverebély - Szentkúton sok – sok évszázaddal ezelőtt Szent 
László király ellenségei elől menekült,  és egy szakadék fölé ért. Innen reménytelen volt a 
továbbjutás, de lovával ugratott egyet, és ekkor fakadt itt az első forrás. Az első gyógyulás a 
XIII.  században  történhetett,  amikor  a  Szűzanya,  karján  a  kis  Jézussal,  megjelent  egy 
verebélyi néma pásztornak, és azt parancsolta neki, hogy ásson a földbe, és az előtörő vízből 
igyon.  A fiú  engedelmeskedett,  és  visszakapta  beszélőképességét.  Azóta  évente  több ezer 
ember  látogatott  el  oda.  2006-ban,  a  Nagyboldogasszony  búcsún  Erdő  Péter bíboros  - 
prímás,  mint  Magyarország  legjelentősebb  búcsújáróhelyét  Nemzeti  Kegyhellyé 
nyilvánította.

Hagyományaink  szerint,  mi,  a  balassagyarmati  Szent  Imre  Keresztény  Általános  
Iskola, Gimnázium és Szakképző Iskola diákjai idén is részt vettünk 2011. szeptember 17-én 
Szentkúton, a Váci Egyházmegye zarándoklatán. Ezúttal azonban iskolánk szervezésében a 
Nógrád  megyei  egyházi  fenntartású  intézmények  tanulói  is  jelen  voltak.  Meghívtuk 
Bátonyterenye,  Egyházasgerge,  Nógrádsipek,  Cserhátsurány,  Borsosberény,  Patak  egyházi 
iskoláinak diákjait és tanárait, valamint a salgótarjáni egyházi óvoda munkatársait is. A család 
éve  alkalmából  rendezett  zarándoklaton  mindannyian,  gyerekek,  szülők és  nevelők együtt 
imádkoztunk.

Iskolánkból  a  „szentimrés”  kisiskolások Kányásról,  míg  a  nagyobbak  Márkházától 
gyalogosan zarándokoltak a kegyhelyig. Az út folyamán többször is megálltunk imádkozni, 
énekelni,  dicsőíteni  az  Urat.  Az  egyik  állomásunk  éppen  a  fent  említett  Szent  László 
ugratásának sziklájánál  volt.  A közel  3 órás gyaloglás  után megtisztult  lélekkel  vehettünk 
részt  az  ünnepi  szentmisén,  amelyet  Dr.  Beer  Miklós püspök celebrált.  Szentbeszédében 
hangsúlyozta  a  családok  fontosságát,  társadalomban  betöltött  szerepét.  Mintaként  állította 
elénk  szüleinket  és  tanárainkat,  akik  időnként  akár  erőn  felül  is  gondoskodnak  rólunk. 
Megszólította  a  szülőket  is,  és  kérte,  fogjanak  össze  a  pedagógusokkal,  egy  boldogabb, 
kiegyensúlyozottabb  ifjúságért.  E  jeles  alkalomból  megtisztelt  minket  jelenlétével  Soltész 
Miklós  szociális,  család- és ifjúságügyért  felelős államtitkár is. A szentmise végén a Váci 
Egyházmegye  minden  jelenlévő  iskoláinak,  óvodáinak  tanulóival  a  püspök  atya  közös 
fényképet is készíttetett.



Ezúton is szeretnénk megköszönni a lehetőséget  Melo Ferenc igazgató úrnak, hogy 
részt vehettünk ezen a megható zarándoklaton.
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